
10. juli 2023 

 

10 dages forespørgsel 

 

Asbest på rådhuset  

Byrådet har af Teknik og Miljø modtaget en redegørelse for det aktuelle arbejde med 
asbestsanering på Aarhus Rådhus. Redegørelsen forholder sig imidlertid ikke til 
sikkerheden på rådhuset, og da vi har bemærket, at ventilationsanlægget har været 
slukket på Rådhuset er vi nysgerrige på om ventilationsanlægget er blevet slukket 
grundet risiko eller frygt for asbest kontaminering. Teknik og Miljø bedes derfor 
besvare følgende spørgsmål:  

  

1) Er ventilationsanlægget på Rådhuset blevet slukket af årsager relateret til asbest? 

 
2) Hvis ikke, hvad er da årsagen til at ventilationsanlægget er eller har været slukket? 

 
3) Hvis ventilationsanlægget er eller har været slukket af årsager relateret til asbest, 
beskriv venligst hvilken frygt/risiko som ligger til grund.  

 
4) Er der fundet asbest i ventilationskanalerne/ventilationsanlægget/ventilationsafkast 
over/under grænseværdien på 0,003 fibre/cm3? 

 
5) Hvornår er man blevet opmærksom på, at der kan være asbest over/under 
grænseværdien i ventilationen? 

 
6) Hvornår blev ventilationsanlægget slukket? 

 
7) I hvilken periode (årrække?) har medarbejdere/politikere/gæster potentielt været 
udsat for påvirkning fra asbest via ventilationen?  

 
8) Hvorfor er det ikke blevet kommunikeret til dem som færdes på Rådhuset at der er 
blevet slukket for ventilationen og hvad årsagen er? 
 

Med venlig hilsen 

  

På vegne af Jakob Søgaard Clausen (DD), Henrik Arens (UFP) og Metin Lindved Aydin 
(RV) 

 


